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Protokól

z posiedzenia Komisji Gospodarki, Ochrony Srodowiska i Rolnictwa Rady Gminy

Ksawerów, które sie odbylo w dniu 6 lutego 2008 r. w sali konferencyjnej

Urzedu Gminy Ksawerów.

Ad.l.

Przewodniczacy Komisji GOSiR - Pan Henryk Nowak o godz. 14.00. otworzyl

posiedzenie Komisji i stwierdzil, ze zgodnie z lista obecnosci w posiedzeniu uczestniczy 10

radnych i jest zachowane kworum wladne do podejmowania prawomocnych opinii. Lista

obecnosci stanowi zalacznik do protokolu.

Ad.2.

Czlonkowie Komisji w glosowaniu - 10 glosami "za" , bez glosów przeCIW

i wstrzymujacych sie zatwierdzili nastepujacy porzadek obrad:

1. Otwarcie posiedzeniaKomisjiGospodarki,OchronySrodowiska

i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów. 2.

Zatwierdzenie porzadku obrad.

3.

Opinia KomisjiwsprawiewnioskuStarostwaPowiatowego

w Pabianicach w

sprawie zmiany w studiumuwarunkowani kierunków

zagospodarowania przestrzennego gminy Ksawerów.

4. Opinia Komisji w sprawie ul.Modrej.,
5. Sprawy rózne i wniesione.

6. Zamkniecie posiedzenia Komisji Gospodarki, Ochrony Srodowiska

i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów.

Przewodniczacy Komisji -Henryk Nowak poinformowal, ze wplynelo pIsmo ze

Starostwa Powiatowego w Pabianicach w sprawie zmiany studium uwarunkowan i kierunków

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ksawerów polegajacej na dopuszczeniu zabudowy

jednorodzinnej i uslugowej na dzialkach nr 2169/3, 2166/15, 2166/13, 2166/11, 2166/12,

2161/44,2161/45,2166/17 i 2166/2 na terenie Widzewa. W obowiazujacym studium i planie

zagospodarowania przestrzennego sa to tereny rolne.

Ad.3.

Kierownik -Elzbieta Wizner - powiedziala, ze w lipcu 2007 roku Gmina Ksawerów

przystapila do zmiany studium uwarunkowan i kierunków zagospodarowania przestrzennego

gminy Ksawerów z uwagi na wniosek, jaki skierowala do nas Gminna Spóldzielnia

Samopomoc Chlopska w Pabianicach o zmiane przeznaczenia terenu przy ul. Handlowej
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i ul. Cegielnianej (taka uchwala zostala podjeta). Zmiany w studium robi sie dla terenu calej

Gminy, bo tak stanowi ustawa.

W zwiazku z tym po ogloszeniu zgodnie z przepisami, w prasie i zawiadomieniu m.in.

Starosty Pabianickiego wplynal wniosek Starostwa Powiatowego w Pabianicach

o dokonanie zmiany w studium i o dopuszczenie zabudowy jednorodzinnej i uslugowej

Ksawerów polegajacej na dopuszczeniu zabudowy jednorodzinnej i uslugowej na dzialkach

m 2169/3, 2166/15, 2166/13, 2166/11, 2166/12, 2161/44, 2161/45, 2166/17 i 2166/2 na

terenie Widzewa. Sa to tereny, które sa wlasnoscia Starostwa. W zwiazku z tym jest pismo do

Komisji o zajecie stanowiska w tej sprawie. W studium zagospodarowania przestrzennego

i w planie sa to wszystkie tereny rolne uzytkowane przez szkole rolnicza.

W wiekszosci sa to tereny dosc dobrej klasy ok. 80 ha, przede wszystkim klasy III, ok. 3 ha

II klasy i stosunkowo niewiele IV klasy. Przez ten teren przebiegaja linie wysokiego napiecia

od strony Lodzi przez ul. Szkolna. Po drugiej stronie ul. Rzepakowej na tym jest nasz

gazociag i kolektor, co uniemozliwia sensowna zabudowe.

Przewodniczacy Komisji - Henryk Nowak powiedzial, ze wszyscy znaja ten teren,

poniewaz uzytkuje go szkola rolnicza i nalezy sie zastanowic nad przydatnoscia tego terenu

dla Gminy. Musimy sie zastanowic czy chcemy pozostawic ten teren w stanie obecnym czy

chcemy te tereny przekwalifikowac.

Przewodniczacy Rady -Tadeusz Grala zapytal, jakie wymogi nalezy spelnic i ile,
kosztowalaby cala procedura?

Kierownik -Elzbieta Wizner odpowiedziala, ze jesli chodzi o studium zagospodarowania

przestrzennego to na tym etapie nie ma potrzeby uzyskiwania juz zgody wylaczania tego

terenu spod produkcji rolnej. Natomiast, jesli w studium znajdzie sie zapis, ze te tereny tak

jak wnioskuje starostwo, zostana zapisane jako tereny wlasnie do przeksztalcenia pod

zabudowe czy jednorodzinna czy wielorodzinna z uslugami, to jest to jakby pierwszy krok do

tego, zeby pózniej opracowac plan zagospodarowania przestrzennego, który daje mozliwosc

uruchomienia calej procedury podzialów i pózniej pozwolen na budowe. I na tym etapie jest

juz potrzebna nam zgoda na wylaczenie gruntów spod produkcji rolnej. Biorac pod uwage, ze

sa to grunty wysokiej klasy, przede wszystkim III i II to bedziemy musieli o ile przystapimy

do zmiany tego planu - uzyskac zgodnie z przepisami zgode Ministerstwa. Jest to bardzo duzy

kompleks, nieprzedzielony zadna istniejaca zabudowa. W tym przypadku mozemy dostac

negatywna opinie. Poza tym jestesmy Gmina wiejska i tym bardziej nie powinnismy sie

pozbywac terenów rolnych. Zmiana planu kosztowalaby kilkadziesiat tysiecy. Trudno

oszacowac ten koszt w tej chwili.
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Radny -Arkadiusz Bielecki powiedzial, ze jako bezposredni zainteresowany jest za

oddaleniem wniosku.

Soltys -Kazimierz Ludziejewski powiedzial, ze szkola rolnicza rozwija sie i ta ziemia jest

potrzebna. Nie ma sensu nad tym dyskutowac.

Radny- Marian Kaleta zapytal czy jest zaleznosc miedzy "arealem rolnym" a nazwa

"wies"?

Kierownik -Elzbieta Wizner - nigdzie nie jest okreslone ile trzeba miec tych terenów. Skoro

jest Gmina wiejska to musi byc zaplecze terenów rolnych. W momencie, kiedy zaczniemy sie

pozbywac terenów rolnych to nasz status zniknie. W zwiazku z tym trzeba podjac decyzje, co

jest dla nas korzystniejsze?

Radny -Marian Kaleta powiedzial, ze nalezy dobra ziemie zostawic i popiera wniosek

radnego Arkadiusza Bieleckiego.

Przewodniczaca Komisji Samorzadowo-Spolecznej- Helena Rusak nawiazujac do

wypowiedzi pani kierownik Elzbiety Wizner powiedziala, ze w zwiazku z tym, ze jestesmy

Gmina wiejska zapytala czy nie mozemy rozpoczac dzialan odwrotnych i jako Gmina

wystapic ze staraniami o przejecie tych terenów od Powiatu.

Kierownik -Elzbieta Wizner odpowiedziala, ze nie ma takiej mozliwosci, aby je przejac .

Mozemy sie starac o tereny, które bylyby wykorzystane na cele publiczne. Mozemy tylko te

tereny kupic o ile beda do sprzedania, tak jak kazdy inny podmiot.,
Wójt Gminy -Maria Kopczewska powiedziala, ze w tym przypadku wlascicielem jest

starostwo, gdyby wlascicielem byl Skarb Panstwa to tak.

Radny -Zbigniew Pluta zapytal czy mozemy w tym momencie zabronic podzialu dzialek

rolnych na budowlane, albo zeby nam przekazali czesc dzialek?

Kierownik -Elzbieta Wizner odpowiedziala, ze mozna je podzielic na mniejsze dzialki rolne

nie mniejsze niz 3000 m2 bez prawa zabudowy. Na sprzedaz nie mamy wplywu.

Wójt Gminy -Maria Kopczewska powiedziala, ze na spotkaniu byl czlonek zarzadu

powiatu pan Robert Rzadzinski i naczelnik wydzialu geodezji i propozycji nie ma do chwili

obecnej.

Soltys Solectwa Ksawerów-Zachód -Janusz Bartold stwierdzil, ze starostwo mysli tylko

i wylacznie o sobie.

Radny -Stefan Jedraszek zapytal czy na dzialce rolnej mozna wybudowac tzw. siedlisko?

Kierownik -Elzbieta Wizner odpowiedziala, ze jezeli w planie jest zapis, ze nie mozna to

nie mozna.
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Radna -Maria Wróbel jako gosc tej Komisji przypomniala osobom, które w poprzedniej

kadencji nie byli radnymi, ze problem móglby nie istniec, gdyby szczesliwie w poprzedniej

kadencji udalo sie zrealizowac wniosek przejecia Zespolu Szkól Rolniczych Centrum

Ksztalcenia Ustawicznego w Widzewie jako organ prowadzacy przez Gmine Ksawerów wraz

z calym majatkiem. Ta koncepcja nie byla wykluczona. Byla przychylnosc dla tego wniosku

zarówno wszystkich radnych, jak i wladz uczelni aczkolwiek wniosek ten nigdy nie zostal

zrealizowany. Byc moze za malo bylo staran i za malo zainteresowania. Byc moze

problemem bylo to, ze ciagle jeszcze panowie prawnicy, którzy w imieniu Gminy powinni

zajmowac sie tym problemem, sa to ci sami pracownicy -urzedu i starostwa powiatowego.

Na zakonczenie pani radna poprosila Pania Wójt o wymienienie konkretnych korzysci

z tytulu bycia gmina rolnicza, a takze o przeczytanie wniosku z jakim zwrócilo sie do nas

starostwo.

Kierownik Elzbieta Wizner - odczytala tresc 2 pism:

1) wniosek Starosty Powiatowego w Pabianicach z dnia l5.10.2007r.

znak :AB.7320/08/2007 w sprawie zmiany w studium.

2) pismo Starostwa Powiatowego w Pabianicach Wydzial Gospodarki

Nieruchomosciami, ul. Pilsudskiego 2 z dnia 10.10.2007 r. znak pisma: GG.7016

138/07 - o uwzglednienie zmiany polegajacej na dopuszczeniu na wymienionych w

pismie dzialkach zabudowy jednorodzinnej i uslugowej.',.
Wójt Gminy -Maria Kopczewska powiedziala, ze jest zaskoczona stwierdzeniem pam

radnej, ze Gmina nic robila w takim zakresie, zeby pozyskac szkole, bo wydaje mi sie, ze

dolozylismy wszelkich staran zarówno ja, jak i radni oraz pracownicy urzedu. Gdyby byla

dobra wola obecnego Zarzadu Powiatu to szkola bylaby w naszym posiadaniu. Gdyby byly to

tereny Skarbu Panstwa, na pewno Gmina bylaby w stanie je pozyskac. W zwiazku

z powyzszym uwazam, ze zbyt krytyczne bylo stwierdzenie pani radnej.

Korzysci wynikajace ze statusu gminy rolniczej t o m .in. s ubwencje oswiatowe sa zupelnie

inaczej liczone niz dla miast. Dla Gmin do 15 tys. mieszkanców sa inne programy unijne,

które mozemy pozyskiwac i z nich korzystac. Stracenie statusu Gminy wiejskiej jest

niewspólmierne do korzysci. Skorzystalismy równiez z programów wiejskich na naprawe

dróg.

Radna- Maria Wróbel ad vocem stwierdzila, ze nie powiedziala, ze Gmina nic nie zrobila.

bo samo poparcie 100% radnych swiadczy o dobrej woli.

Zastepca -Wójta Rafal Tustanowski powiedzial, ze bylo przyzwolenie Rady. Pani Wójt

zlozyla stosowny wniosek.
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1) nie bylo wtedy atmosfery, zeby nasz wniosek byl rozpatrywany pozytywnie,

2) to nie byla kwestia prawna ( radcowie prawni). Zaden samorzad nie chce Sie

pozbywac swojego majatku.

3) od pewnego czasu ZSRCKU bylo w trakcie zmiany statusu ze szkoly powiatowej na

szkole ministerialna.

Jednak dzisiaj podmiotowosc szkoly sie zmienia, zupelnie inaczej przedstawia sie sytuacja.

Radny Arkadiusz Bielecki (dyrektor ZSRCKU w Widzewie) -powiedzial, ze to poparcie

Rady i Urzedu bardzo mu pomoglo i stwierdzil, ze ma zal do Powiatu o to, ze w tak

bezsensowny sposób te grunty podzielil.

Soltys solectwa Nowa Gadka -Henryk Sulikowski zapytal czy Powiat placi podatki za te

ziemie?Lepiej by bylo, zeby te grunty przekazali dla szkoly.

Przewodniczacy Rady -Tadeusz Grala nawiazujac do wypowiedzi radnej Marii Wróbel

powiedzial, ze zrobilismy wszystko, co bylo mozliwe. Stalo sie tak, jak sie stalo.

Przewodniczacy Komisji -Henryk Nowak postawil wniosek o oddalenie wniosku Starostwa

Powiatowego w Pabianicach w sprawie zmiany w studium uwarunkowan

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ksawerów.

Wynik glosowania: 8 radnych glosowalo "za", glosów przeciw nie stwierdzono, 2 radnych

wstrzymalo sie od glosu.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak stwierdzil, ze wniosek o oddalenie wniosku,~
Starostwa Powiatowego w Pabianicach w sprawie zmiany w studium uwarunkowan

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ksawerów - zostal zaopmlOwany

pozytywnie.

Ad.4.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak przypomnial, iz zgodnie z zaleceniami

Komisji Gospodarki, Ochrony Srodowiska i Rolnictwa w sprawie poszerzenia u1.Modrej

Urzad Gminy Ksawerów w dniu 22.06.2007 r. pismo zobowiazujace wlascicieli dzialki nr ew.

1038 Panstwa Marszal do przesuniecia ogrodzenia oraz wydzielenia dzialki na jej

poszerzenie. Do dnia dzisiejszego zobowiazanie to nie zostalo wykonane. Z uwagi na

powyzsze, aby ulica Modra zaistniala w parametrach zagospodarowania przestrzennego

nalezy dokonac z urzedu podzialów geodezyjnych dzialek nr ewidencyjny 1067 i 1038 oraz

uzgodnic z wlascicielami wysokosc odszkodowania za czesci dzialek przewidzianych pod

droge·

Nastepnie Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak przytoczyl dane dotyczace

kosztów:
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Powierzchnia do wydzielenia pod ul. Modra.

- z dzialki nr ew. 1067 wynosi okolo 243 m2

-z dzialki nr ew. 1038 wynosi okolo 690 m2.

Przewidywany koszt:

-podzialów geodezyjnych 3.500,00 zl.

-odszkodowan za grunt przejety pod droge 47.000,00 zl.

-przeniesienia ogrodzen na dzialce nr ew. 1067 i 1038 okolo 166 mb.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak stwierdzil, ze bylyby to koszty rzedu ok. 200 tys. zl.

Przewodniczaca Komisji Samorzadowo-Spolecznej Helena Rusak: stwierdzila, ze

panstwo Marszalowie zlozyli pisma do mnie i do pana przewodniczacego Komisji w sprawie

spotkania. Na spotkanie z Rada panstwo Marszalowie nie przybyli. Nie wiem, co sadzic na

ten temat. Wtedy powiedzielismy, ze nalezy rozpoczac procedure urzedu, poniewaz to sa duze

koszty i bylby to precedens. Jak dlugo trwalaby ta procedura?

Radny Stefan Jedraszek powiedzial, ze bardzo podobna sytuacj a jest na ul. Dobrej.

Kierownik Elzbieta Wizner powiedziala, ze na terenie Gminy jest wiele ulic, które nie

spelniaja pelnych parametrów zgodnie z uchwalonym planem zagospodarowania

przestrzennego i wszystkie ulice jednak funkcjonuja.

Wójt Gminy Maria Kopczewska powiedziala, ze jest wiele takich ulic na terenie Gminy,

które maja podobne parametry. Decyzja zalezy od Panstwa czy podejmujemy czynnosci czy,~
nie?

Kierownik Elzbieta Wizner powiedziala, ze zgodnie z zaleceniami Komisji Gospodarki,

Ochrony Srodowiska i Rolnictwa zostalo wyslane pismo, ale mieszkancy nie zareagowali

w zadne sposób. Stad nasze zapytanie czy mamy nadal sie ta sprawa zajmowac?

Przewodniczaca Komisji Samorzadowo-Spolecznej Helena Rusak: powiedziala, ze na tej

ulicy trwa konflikt miedzysasiedzki. Jedyne rozwiazanie to przeprowadzenie czynnosci

urzedowych.

Wiceprzewodniczacy Rady Piotr Kuznicki powiedzial, ze jest szereg ulic, których

mieszkancy wspólpracuja z urzedem i finansuja np.: dokumentacje.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak podsumowujac dyskusje stwierdzil, ze

w pierwszej kolejnosci nalezy zalozyc siec wod-kan na terenie calej Gminy. Sprawy wykupu

pozostawic na przyszlosc.

Czlonkowie Komisji wnioskowali o nie podejmowanie czynnosci urzedowych w sprawie

wyplacenia odszkodowania za grunty na ul. Modrej.
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i wstrzymujacych nie stwierdzono

Wynik glosowania: 10 radnych glosowalo "za", glosów przeCIW

Ad.5.

Przewodniczacy Komisji Henryk Nowak stwierdzil, ze nie bylo chetnych do zabrania glosu
w tYm punkcie.

Ad.6.

Przewodniczacy Henryk Nowak wobec zrealizowania porzadku obrad o godz. 14.55.

zamknal posiedzenie Komisji Gospodarki, Ochrony Srodowiska i Rolnictwa Rady Gminy
Ksawerów.

Protokól sporzadzila:

Posiedzeniu Komisji

przewodniczyl

PRZEWOONIC.ZACY KOMISJI

GOSPODARKI, ~HR NY SROOOWISKA i ROLNICTWA

Rady G ',ny-' KSilWWÓW
_,-, yVt~lAdL/1\fil rJk Nowak

Zalaczniki:

1. Lista obecnosci radnych.

2. Proponowany porzadek obrad.
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